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Referat Delegeretmøde 2024 
Den 25. og 26. maj 2024 - Nyborg Strand 

 
 

Dagsorden 
 

1. Valg af to dirigenter  
2. Valg af referent(er) 
3. Vedtagelse af forretningsorden for delegeretmødet  
4. Valg af valgtilforordnede  
5. Godkendelse af beretning 
6. Godkendelse af regnskab 
7. Fremlæggelse af forslag til budget for året efter delegeretmødets afholdelse (år 1) og overslag 

for det følgende år (år 2) 
8. Vedtagelse af ændringer i korpsets vedtægter  
9. Indkomne forslag  
10. Afgørelse af indankede sager  
11. Valg af 7 medlemmer til korpsets hovedbestyrelse samt af minimum 2 suppleanter 
12. Valg af revisor(er) 
13. Drøftelse af korpsets arbejde i øvrigt  
14. Eventuelt 

 
 

Referat 

1. Valg af dirigenter 
Formand Pia Risør Bjerre bød velkommen til delegeretmødet. 
Formanden indstillede på vegne af hovedbestyrelsen Lisbeth Trinskjær, Lisbet Trap-Jensen 
Torp og Malene Bechmann Christensen som dirigenter. 
 
Dirigenterne blev valgt ved applaus. 

 
2. Valg af referent 

Dirigenterne indstillede på vegne af hovedbestyrelsen Grete Bækgaard Thomsen og Hanne 
Jensen som referenter. 
 
Valgt ved applaus. 

 
3. Vedtagelse af forretningsorden for delegeretmødet 

Dirigenterne konstaterede, at delegeretmødet var rettidigt indkaldt via hjemmesiden den 5. 
januar 2024 og nyhedsmail den 5. januar 2024, i henhold til korpsets vedtægter. Dirigenterne 
konstaterede at mødematerialet var udsendt den 3. maj 2024, hvilket er mere end 14 dage før 
delegeretmødet. 
 
Forretningsordenen blev vedtaget ved applaus efter en enkelt redaktionel ændring. 
Ændringen var et årstal på indleveringsfristen i forretningsordens pkt. 19. Der stod 2022, det 
er rettelig 2024. 
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Spørgsmål og svar: 
• Hvordan sikres anonymitet ved elektronisk afstemning? 

Svar: Det er kun ganske få, der har adgang til systemet og dermed kan se formelle 
stemmeafgivererne. Umiddelbart efter offentliggørelse af de valgte, slettes navne på 
stemmeafgiverne. 
 

• Hvordan sikres det, at det er de delegerede, der stemmer? 
Svar: Der er nøje kontrol med, hvem der afgiver stemme, og om de er delegerede. Der 
sendes kun mails med link til fremmødte delegerede. 

 
 

4. Valg af valgtilforordnede  
Dirigenterne foreslog 12 valgtilforordnede, der blev valgt ved applaus. 
 
Følgende blev valgt: 

● Jeannie Sørensen, Øresund  
● Kirstine M. Knudsen, Skagerrak  
● Anita C. Hansen, Østersø 
● Louise Heintze Moe, Furesø 
● Yukiko Sannomiya, Lillebælt 
● Emilie Sprenger, Storebælt 
● Johanne Burgwald Jarskov, Vadehav 
● Julie Demant Thyrring-Hessellund, Kattegat 
● Lise Neidel Preussler, Demokratipatruljen 
● Anne Risør, Demokratipatruljen 
● Betina Juul Nielsen, Korpskontoret 
● Morten Hatting Voltelen, Korpskontoret 
 

Der var en tak til Demokratipatruljen, som består af: 
Anne Risør Andersen og Lise Neidel Preussler 

 
 

Delegeret forsamlingen sendte en hilsen til HKH Prinsesse Benedikte. 
 
 

5. Godkendelse af beretning 
Inden delegeretmødet havde de delegerede adgang til den skriftlige beretning. På mødet 
fremlagde formand Pia Risør Bjerre den mundtlige beretning. 

 
Spørgsmål og kommentarer: 

a. Hvordan er der arbejdet med strategimålene? 
Svar: Strategien har dannet rammer og fokus for arbejdet. Strategien er mindre målbar 
end tidligere.  
HB har spurgt grupper, hvordan de har arbejdet med strategien. 
 

b. Hvordan tænker HB frivillighed ind i fremtiden? 
Svar: Vi har et forpligtende fællesskab, men der skal arbejdes med forskellige former 
for frivillighed – både det ugentlige møde, men også at engagere sig i projekter og 
andet. 
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c. Hvad tænker HB om fastholdelse af de yngste medlemmer? 
Svar: Aktuelt er medlemstallet dalet efter corona-perioden. Der er en generel 
medlemstilbagegang i SPEJDERNE og dermed en fælles udfordring. 
Vi konkurrerer med skærmene og forældre, der ikke får deres piger sendt afsted. 
 

d. Hvad er Hammerum-midlerne (1 mio. kr.) blevet brugt til? 
Svar: De blev f.eks. brugt til ekstra wauw effekt i forbindelse med pigespejderevent. 
 

e. Nektar eksisterer ikke længere, og den nye podcast har erstattet Nektar. Ærgerligt, at 
vi har mistet de dybdegående artikler. 
Svar: Der blev brugt meget energi, på at producere den elektroniske udgave af Nektar, 
men det blev ikke en succes. Podcasten er godt på vej, og HB håber, at det vil blive til 
glæde for medlemmerne. 
 

f. Spejderhjælpen er nedlagt, og hvad er baggrunden for det? 
Svar: Spejderhjælpen har været en succes hos De grønne pigespejdere som det eneste 
korps. Projektet har i en årrække oplevet vigende opbakning og SPEJDERNEs 
bestyrelse besluttede at Spejderhjælpen skulle ophøre. Der er fundet et nyt projekt at 
arbejde videre med.  
Hanne Jensen, der er medlem af Spejderhjælpernes bestyrelsen, tilkendegav, at hun 
som pigespejdernes repræsentant ikke kunne genkende, at Spejderhjælpernes 
bestyrelsen var blevet træt – der arbejdes videre. Formanden kvitterede for dette i sit 
efterfølgende svar med en beklagelse. 
 

g. Studentermedhjælperne, der blev ansat til at hjælpe nye grupper i gang – hvordan er 
det gået? 
Svar: Det var midler fra Vanløse-puljen, der muliggjorde start af 3 grupper, hvor en 
gruppe ikke var levedygtig, og det er der er høstet en del læring af. 
 

h. SPEJDERNE, hvad blev der af dem i beretningen?  
Svar: SPEJDERNE – det går glimrende i et tæt og meningsfyldt fællesskab, og nu ser vi 
frem til Spejdernes Lejr i 2026, og der er lagt billet ind på Verdensjamboree i 2031 i 
Danmark. 
 

i. Hvad er det vigtigste, medlemmerne får med, når de forlader korpset efter ca. 2,3 år i 
gennemsnit?  
Skal vi bare vænne os til at spejderne ikke er her længere, og så sørge for at de får 
kvalitetstid, mens de er her? Et efter- eller højskoleophold varer jo heller ikke hele livet, 
men sætter spor hele livet. Måske er det vigtigt en gang imellem at vende betragtninger 
på hovedet. 
 

Beretningen blev godkendt ved applaus. 
 
Forperson Tobias Simonsen bragte en hilsen fra KFUM-Spejderne i Danmark. 
 
Kristine Clemmensen-Rothe, forperson for SPEJDERNE og spejderchef for Det Danske 
Spejderkorps bragte hilsner. 
 
Tobias og Kristine overrakte Pia Risør Bjerre hæderstegnet ”Det gyldne Råbåndsknob” for 
hendes ekstraordinære indsats for SPEJDERNE. 
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Herefter præsenterede de opstillede kandidater sig for delegeretforsamlingen. 
 
Bestyrelsesmedlem i FDF Martin Bo Hermansen bragte en hilsen. 
 

 
6. Godkendelse af regnskab 

Leah Porse Rasmussen fremlagde regnskab for 2022 og 2023. 
 
2022 udviser et overskud på 1.450.976 kr. før afskrivninger, aktiver for 31.260.954 kr. og en 
egenkapital på 25.866.275 kr. Skyldes salg af Holmen og et stykke jord på Spejderklinten. 
 

2023 udviser et overskud på 2.761.920 kr. før afskrivninger, aktiver for 32.928.265 kr. og en 
egenkapital på 28.817.199 kr. Skyldes bl.a. Hammerum-midlerne (1 million – er der nu 
disponeret over). 
 

Spørgsmål og kommentarer: 

a. Hvorfor står der det samme på posten ”grunde og bygninger” i 22 og 23, hvis vi har solgt 
dem i 22? 
Svar: Det gør der fordi begge dele er solgt inden 31-12-2022. 
 

b. Hvorfor bogfører man nu iværksætterpuljen? 
Svar: Baggrunden er, at vi historisk har haft en tradition med at bogfører hensættelser. 
For at få et transparent regnskab bogføres indtægter og udgifter nu, når de foretages. 
Sparegris kontra pengepung. 
Har lovet Vanløsegruppe at pengene skal bruges til at udvikle korpset over en kort 
horisont. Derfor står Vanløsemidlerne på balancen. 
 

c. Hvorfor ligger pengene bare og venter – har HB en strategi for dette? 
Har kortsigtede og langsigtede investeringer. 
 

Regnskaberne blev godkendt. 
 

 
Vedtægtsændring og henstillinger 
I forbindelse med afstemningen om det indkomne forslag til ændring i korpsets formål og de 
indkomne henstillinger, blev der afviklet et vedtægtsløb omhandlende vedtægtsændringen og 
henstillingerne. 
Bagefter var der mulighed for at stille opklarende spørgsmål i salen. 

 
 
Hilsen fra HKH Prinsesse Benedikte med ønske om et godt og udbytterigt møde.    

 
7. Fremlæggelse af forslag til budget 
 Leah Porse Rasmussen fremlagde forslag til budget for 2024, 2025 og et overslag for 2026. 
Indskriver ikke fondsmidler i budgettet, før de er bevilget. 
Hammerum-midlerne skal ud at arbejde de kommende 3 år, og de er disponeret. 
 
Budget 2024 viser et resultat før afskrivninger på 474.463 kr. (82.541 kr. efter afskrivninger). 
Budget 2025 viser et resultat før afskrivninger på 732.124 kr. (327.275 kr. efter afskrivninger). 
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Overslag 2026 viser et resultat før afskrivninger på 720.422 kr. (299.379 kr. efter 
afskrivninger). 
 

Budgettet blev godkendt.  
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Søndag formiddag var der 131 delegerede til stede. 
Søndag eftermiddag var der 130 delegerede til stede.  

 
8. Vedtagelse af ændringer i korpsets vedtægter  

Vedtægtsændringer og henstillinger blev tidligere på mødet gennemgået og drøftet med 
uddybende spørgsmål til forslagsstillere. 

Herefter blev forslag, ændringsforslag og henstillinger bragt til afstemning med følgende 
resultat: 

Ændringsforslag 1 – Korpsets formål 

De grønne pigespejderes formål er at drive spejderarbejde i overensstemmelse med 
spejderloven, det internationale spejderløfte og med afsæt i folkekirkens budskaber og 
værdier. 

Forslaget faldt uden stemmetælling. 
 
Ændringsforslag 2 – Korpsets formål 

 
De grønne pigespejderes formål er at drive spejderarbejde i overensstemmelse 
med spejderloven og det internationale spejderløfte med afsæt i folkekirkens 
budskaber og værdier. 

 
88 for, 42 imod, 1 blank. Forslaget blev vedtaget. 
 
Ændringsforslag 3 – Korpsets formål 
Faldt bort. 
 
Ændringsforslag 4 – Korpsets formål 
Faldt bort. 
 
Forslag 1 – Korpsets formål 
Faldt bort. 
 
 
Henstilling 1 – Den demokratiske proces blandt frivillige - understøttet af korpskontoret  
Mere end 5 delegerede bad om, at der fandt en skriftlig afstemning sted, hvilket blev 
anerkendt og gennemført. 

Vi henstiller til hovedbestyrelsen at arbejde for at forstærke de demokratiske 
processer mellem delegeretmøder og på delegeretmøderne. 
Med demokratiske processer mener vi i denne sammenhæng at inddrage korpsets 
medlemmer på forskellige niveauer i relevante beslutningsprocesser. Det betyder, at 
hovedbestyrelsen aktivt involverer frivillige. På denne måde sikres et større 
engagement i vigtige spørgsmål for De grønne pigespejdere. 

 
67 for, 41 imod, 22 hverken for eller imod. 
Henstillingen er vedtaget. 
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Henstilling 2 – forberedelse af arbejde med ny uniform 
60 for, 68 imod, 2 hverken for eller imod. 
 

Vi henstiller til HB, at der i perioden nedsættes en projektgruppe til at forberede 
arbejdet med en ny uniform. 

 
Forslaget faldt. 
 
Ændringsforslag til henstilling 2: Forberedelse af arbejdet med en ny uniform 
Forslaget udgik, da Henstilling 2 faldt. 
 
Henstilling 3 - Evaluering af visuel identitet og påklædning 

Efter 3 år, mener vi, at tiden er moden til at åbne for at evaluere vores visuelle identitet 
og påklædning, i lyset af de erfaringer vi nu har gjort os. Vi foreslår at: 

1. Hovedbestyrelsen faciliterer en samlende, transparant proces, f.eks. værksteder 
eller lignende diskussionsfora med forskellige grupper af pigespejdere – fra de yngste 
til de ældste – hvor der kan foregå en åben dialog om De grønne pigespejderes visuelle 
identitet og beklædning. Vi foreslår desuden, at hovedbestyrelsen tillægger disse 
værksteders overvejelser stor vægt i deres fremtidige arbejde på området. 

2. Hovedbestyrelsen genbesøger spejdertrøjens design, kvalitet og funktionalitet, med 
henblik på et bedre match til pigespejdernes hverdagsliv. 

Vedtaget uden stemmetælling. 
 
 
Henstilling 4 - Sammenhængskraft hos de grønne pigespejdere 

Vi ønsker med denne henstilling, at hovedbestyrelsen skal arbejde for at styrke 
sammenhængskraften i korpset, både horisontalt og vertikalt. Hovedbestyrelsen skal 
undersøge og være nysgerrige på, hvordan kommunikationen i korpset øges og 
forbedres mellem delegeretforsamlinger - mellem hovedbestyrelse, teams, regioner og 
grupper. Herunder om den organisatoriske struktur i korpset er den mest 
hensigtsmæssige for De grønne pigespejdere anno 2024. 
Vi henstiller til hovedbestyrelsen at arbejde for en mere solid sammenhængskraft 
mellem grupper og hovedbestyrelse. 

Vedtaget uden stemmetælling. 
 
Henstilling 5 - Procedurer for oprettelse og nedlæggelse af regioner 
Henstillingen blev trukket, da formuleringen allerede findes i Vedtægterne. 
 
 
Henstilling 6 - Demokratisering af strategien 
 

Vi henstiller til Hovedbestyrelsen at sikre den demokratiske indflydelse på retningen for 
korpsets arbejde ved at strategien til enhver tid fremstilles til godkendelse på 
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delegeretmøde samt at delegeretforsamlingen får mulighed for at komme med 
formelle 
ændringsforslag til strategioplægget. 

 
Faldt uden stemmetælling. 
 
 
Strategien 
Herefter var der en gennemgang af Strategien ved Anette Nørgaard Jappe, HB. 

 
 

9. Indkomne forslag 
Ingen indkomne forslag. 
 
 

10. Afgørelse af indankede sager 
Ingen indkomne sager. 

 
 

11. Valg af 7 medlemmer til korpset hovedbestyrelse samt af minimum 2 suppleanter 
Følgende blev valgt til hovedbestyrelsen: 
Alberte Peiding - 98 
Anette Nørgaard Jappe - 92 
Cathrine Neidel Preussler – 87 
Kamilla Schack Larsen – 89 
Leah Porse Rasmussen – 114 
Lotte Bak Sørensen – 110 
Rikke Gejlsø Asmussen - 51 
 
Suppleanter: 
1. Mathilde Trinskjær 
2. Julie Wænnerstrøm Pedersen 
 
Hovedbestyrelsen konstituerede sig som følger: 
Formand Leah Porse Rasmussen 
Næstformand Kamilla Schack Larsen 
 
Hovedbestyrelsen havde besluttet at invitere IC Amalie Drost Bak Domino ind i 
hovedbestyrelsen.  

 

12. Valg af revisor(er) 
Hovedbestyrelsen anbefalede at fortsætte med Deloitte. 
Revisorfirma Deloitte blev valgt ved applaus. 

 
13. Drøftelse af korpsets arbejde i øvrigt 

Ingen. 
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14. Eventuelt 

Leah Porse Rasmussen reklamerede for Vanløse-puljen. 
 

Leah Porse Rasmussen takkede: 
Pia Risør Bjerre og HB-patruljen, som fik stående applaus. 
Dirigenterne 
Projektgruppen og demokratipatruljen. 
 

 
 


